

Cuprins

LAUDATIO

Dedicat învățământului juridic superior, cercetării științifice și apărării drepturilor omului (<i>Constantin Mitrache</i>) _____	3
Un civilist la Curtea Europeană a Drepturilor Omului (<i>Jean-Paul Costa</i>) _____	6
Două amintiri, un <i>laudatio</i> în miniatură (<i>Nicolae Volonciu</i>) _____	10
În loc de <i>Laudatio</i> (sau schiță de „portret subiectiv” al Profesorului Corneliu Bîrsan) (<i>Flavius Antoniu Baias</i>) _____	13
Omagiu Profesorului meu (<i>Ligia Cătuna</i>) _____	20

DREPT PRIVAT

Noul Cod civil între dreptul comun și dreptul privat comun (<i>Marian Nicolae</i>) _____	29
Atingeri aduse vieții private raportat la noul Cod civil (<i>Bogdan Cristea</i>) _____	113
Considerații privind dreptul la imagine asupra bunurilor (<i>Ovidiu Ungureanu, Cornelia Munteanu</i>) _____	141
Regimul juridic al bunurilor dobândite de concubini <i>versus</i> comunitatea legală de bunuri a soților (<i>Cristina Nicolescu</i>) _____	152
Dreptul legal de trecere și servitutea de trecere (<i>Eugen Chelaru</i>) _____	162
Obligația de grănițuire în reglementarea noului Cod civil (<i>Pavel Perju</i>) _____	180
Unele considerații cu privire la Legea nr. 165/2013 privind măsurile pentru finalizarea procesului de restituire, în natură sau prin echivalent, a imobilelor preluate în mod abuziv în perioada regimului comunist în România (<i>Eugenia Marin</i>) _____	192
Transmișiunea posesiunii moștenirii sau sezeinei (<i>Dan Chirică</i>) _____	212
Efectul particular al reprezentării succesoriale în noul Cod civil (<i>Radu-Romeo Popescu</i>) _____	231
Considerații asupra posibilității aplicării adaptării contractului în cazul dolului (<i>George-Alexandru Ilie</i>) _____	243
Leziunea – de la zero la infinit (<i>Paul Vasilescu</i>) _____	255

Corelația dintre diferitele forme ale răspunderii civile contractuale, în condițiile noului Cod civil (<i>Stanciu D. Cărpănar</i>) _____	265
Răspunderea delictuală în dreptul englez (<i>Aladar Sebeni</i>) _____	278
Discuție despre obligația <i>in solidum</i> în contextul noului Cod civil (<i>Adriana Almășan</i>) _____	293
Plata nedatorată în reglementarea noului Cod civil (<i>Liviu Pop</i>) _____	307
Despre evaluarea judiciară a daunelor-interese (<i>Cristina Zamșa</i>) _____	328
Aspecte definitorii privind clauza penală potrivit dispozițiilor noului Cod civil (<i>Smaranda Angheni</i>) _____	340
Modurile de operare a rezoluțiunii și mecanismul declarației unilaterale de rezoluțiune (<i>Valeriu Stoica</i>) _____	353
Vânzarea cu rezerva proprietății (<i>Răzvan Dincă</i>) _____	365
Considerații de drept comparat referitoare la transmiterea, transformarea și stingerea ipotecii imobiliare (<i>Bogdan Vișinoiu</i>) _____	384
O victimă a noului Cod civil: dreptul de retenție (<i>Bogdan Dumitrache</i>) _____	419
Normele conflictuale privind bunurile în reglementarea oferită de noul Cod civil (<i>Claudiu-Paul Buglea</i>) _____	443
Determinarea competenței de drept internațional privat în materia litigiilor referitoare la exploatarea de sedii secundare potrivit art. 5 pct. 5 din Regulamentul (CE) nr. 44/2001 (<i>Andreea-Teodora Stănescu, Șerban-Alexandru Stănescu</i>) _____	453
O teorie a haosului în dreptul afacerilor (<i>Gheorghe Piperea</i>) _____	461
Unele aspecte privind cererea de apel și efectele ei (<i>Viorel Mihai Ciobanu</i>) _____	478
Unele probleme de procedură civilă în materia acțiunii în revendicare (<i>Gabriel Boro</i>) _____	494
Contestația în anulare în noul Cod de procedură civilă (<i>Traian-Cornel Briciu</i>) _____	502
Procedura privitoare la înscrierea drepturilor dobândite în temeiul uzucapiunii în lumina noului Cod de procedură civilă (<i>Claudiu Constantin Dinu</i>) _____	516
Despre perspectiva judecătorului asupra cauzei pe care o judecă (<i>Alexandru Bleoancă</i>) _____	526
Ocuparea forței de muncă. Orientări, perspective și așteptări (<i>Claudia Ana (Moarcăș) Costea</i>) _____	536
Contractul de muncă pe durată determinată – excepția poate deveni regulă? (<i>Luminița Dima</i>) _____	557

DREPTURILE OMULUI

Perspective ale drepturilor omului în secolul XXI (<i>Ioan Muraru</i>) _____	575
Revirimentul în jurisprudența Curții Europene a Drepturilor Omului (<i>Ion Deleanu</i>) _____	579
Curtea Europeană a Drepturilor Omului sau Curtea Europeană a Drepturilor Statului? (<i>Monica Livescu</i>) _____	605
Dialog (uri) între Curtea de la Strasbourg și instanțele naționale ca dialog reciproc: notă (<i>Luis López Guerra</i>) _____	623
Curtea Europeană a Drepturilor Omului și jurisdicțiile naționale: scurtă privire comparativă (<i>Bianca Selean-Guțan</i>) _____	633
Efectele orizontale ale Convenției (<i>Josep Casadevall</i>) _____	647
Obligații pozitive ale statului în ipoteza unui „conflict” între diferite drepturi de natură civilă egal protejate de Convenție (<i>Beatrice Ramașcanu</i>) _____	653
Întinderea libertății de exprimare față de accentuarea extremismelor în Europa: cum răspunde Curtea? (<i>Dean Spielmann, Patrick Titiun</i>) _____	686
Geneza hotărârii-pilot <i>Maria Atanasiu și alții c. României</i> (<i>Santiago Quesada</i>) _____	694
Jurisprudența Curții Europene a Drepturilor Omului în materia accesului la datele stocate de serviciile <i>secrete</i> (<i>Roxana Rizoiu</i>) _____	706
Condițiile de detenție în jurisprudența Curții Europene a Drepturilor Omului (<i>Isabelle Berro-Lefèvre</i>) _____	715
Dincolo de privarea de libertate (<i>Johannes Silvis</i>) _____	725
Interzicerea efectului retroactiv al interpretării jurisprudențiale imprevizibile <i>in malam partem</i> (<i>Ovidiu Predescu, Mihail Udrouiu</i>) _____	733
Procurorul: datorია de a respecta, proteja și susține drepturile omului (<i>Egbert Myjer</i>) _____	742
Cetățeanul român între Strasbourg și Luxembourg (<i>Simina Tănăsescu</i>) _____	753
Protecția de către Curtea de Justiție a Uniunii Europene a drepturilor conferite de dreptul Uniunii Europene. Cazul special al răspunsurilor la întrebările trimise de instanțele statelor membre (<i>Camelia Toader</i>) _____	768

DREPT PENAL

Noutate și continuitate în reglementarea unor instituții de drept penal (<i>Constantin Mitrache</i>) _____	795
---	-----

Infracțiunile de furt în noul Cod penal – diferențe față de reglementarea actuală (<i>Valerian Cioclei</i>) _____	804
Evoluții în metodele de identificare a persoanelor după semnalmentele exterioare (<i>Emilian Stancu</i>) _____	810

DREPT PUBLIC

Receptarea jurisprudenței Curții Europene a Drepturilor Omului prin intermediul controlului de constituționalitate (<i>Tudorel Toader, Marieta Safta</i>) _____	817
Consiliul Superior al Magistraturii <i>propter</i> Ministerul Public: <i>erga omnes</i> sau <i>intuitu personae</i> ? (<i>Corneliu-Liviu Popescu</i>) _____	827
Reprezentantul României la Consiliul European. Unele reflecții (<i>Dana Apostol Tofan</i>) _____	856
Partidele politice – expresie consacrată de constituțiile naționale a libertății de asociere din societatea democratică. Regimul juridic al denumirii și „semnelor” folosite de partidele politice. Experiența românească (<i>Lucian Mihai, Laura Andrei</i>) _____	879
Jurisdicția obligatorie a Curții Internaționale de Justiție: avantajele și riscurile pentru o posibilă recunoaștere de către România. Lecții învățate din cauza „ <i>Delimitarea Maritimă în Marea Neagră</i> ” (<i>Bogdan Aurescu</i>) _____	888
Rolul formalismului în evoluția dreptului (<i>Emil Molcuț</i>) _____	901
Elementele esențiale ale contractelor în dreptul roman (<i>Dan Oancea</i>) _____	907

Table of contents

TRIBUTES

Dedicated to Higher Legal Education, Scientific Research and the Defence of Human Right (<i>Constantin Mitrache</i>) _____	3
A Civilist at the European Court of Human Rights (<i>Jean-Paul Costa</i>) _____	6
Two Memories, One Miniature Tribute (<i>Nicolae Volonciu</i>) _____	10
By way of Tribute (<i>Flavius Antoniu Baias</i>) _____	13
A Tribute to My Professor (<i>Ligia Cătuna</i>) _____	20

PRIVATE LAW

The New Civil Code between General Law and General Private Law (<i>Marian Nicolae</i>) _____	29
Interference with the Private Life in Relation to the New Civil Code (<i>Bogdan Cristea</i>) _____	113
Right to Use the Goods' Image (<i>Ovidiu Ungureanu,</i> <i>Cornelia Munteanu</i>) _____	141
Legal Regime of Property Acquired by Cohabitants <i>versus</i> Community Property (<i>Cristina Nicolescu</i>) _____	152
The Legal Right of Passage and the Easement of Passage (<i>Eugen Chelaru</i>) _____	162
The Obligation to Delimit the Property as Regulated in the New Civil Code (<i>Pavel Perju</i>) _____	180
Some Considerations on the Law no. 165/2013 on Measures to Complete the Restitution in Kind or Equivalent of Immovable Property Abusively Taken During the Communist Regime in Romania (<i>Eugenia Marin</i>) _____	192
Transmission of Possession of Inheritance or Seisin (<i>Dan Chirică</i>) _____	212
The Particular Effect of Inheritance by Right of Representation in the New Civil Code (<i>Radu-Romeo Popescu</i>) _____	231
Considerations about the Possibility of Adjusting the Contract in Case of Deception (<i>George-Alexandru Ilie</i>) _____	243
Injury – from Zero to Infinity (<i>Paul Vasilescu</i>) _____	255
Correlation between Different Forms of Contractual Liability under the New Civil Code (<i>Stanciu D. Cărpenaru</i>) _____	265

The Tort of Negligence in English Law (<i>Aladar Sebeni</i>) _____	278
Discussion about the Obligation <i>in solidum</i> under the New Civil Code (<i>Adriana Almășan</i>) _____	293
Undue Payment under the New Civil Code (<i>Liviu Pop</i>) _____	307
About the Judicial Assessment of Damages (<i>Cristina Zamșa</i>) _____	328
Defining Aspects Concerning the Penalty Clause (<i>Smaranda Angheni</i>) _____	340
Types of Termination and Unilateral Termination Mechanism (<i>Valeriu Stoica</i>) _____	353
Sale by Retention of Title (<i>Răzvan Dincă</i>) _____	365
Comparative Law Considerations Relating to the Assignment, Transformation and Termination of Mortgage (<i>Bogdan Vișinoiu</i>) _____	384
A Victim of the New Civil Code: the Right of Retention (<i>Bogdan Dumitrache</i>) _____	419
Conflicting Rules on Possessions in the New Civil Code (<i>Claudiu-Paul Buglea</i>) _____	443
Determining Jurisdiction in Matters of Private International Law Disputes Relating to the Operation of Secondary Establishments According to Article 5 (5) of Regulation (EC) no. 44/2001 (<i>Andreea-Teodora Stănescu, Șerban-Alexandru Stănescu</i>) _____	453
A Theory of Chaos in Business Law (<i>Gheorghe Piperea</i>) _____	461
Some Aspects on the Petition for Appeal and its Effects (<i>Viorel Mihai Ciobanu</i>) _____	478
Some Civil Procedure Issues in the Matter of the Action for Recovery (<i>Gabriel Boroi</i>) _____	494
Appeal for Annulment in the New Code of Civil Procedure (<i>Traian-Cornel Briciu</i>) _____	502
Procedure relating to Registration of Rights Acquired under Acquisitive Prescription in Light of the New Code of Civil Procedure (<i>Claudiu Constantin Dinu</i>) _____	516
About the Perspective of the Judge on the Case to be Awarded (<i>Alexandru Bleoancă</i>) _____	526
Employment: Guidelines, Perspectives and Expectations (<i>Claudia Ana (Moarcăș) Costea</i>) _____	536
Fixed-term Employment Contract: May the Exception Become a Rule? (<i>Luminița Dima</i>) _____	557

HUMAN RIGHTS

Perspectives on Human Rights in the 20 th Century (<i>Ioan Muraru</i>) _____	575
Turnaround in the Case-Law of the European Court of Human Rights (<i>Ion Deleanu</i>) _____	579
The European Court of Human Rights or the European Court of State's Rights? (<i>Monica Livescu</i>) _____	605
Dialogue (s) between the Strasbourg Court and National Courts as Reciprocal Dialogue: a Note (<i>Luis López Guerra</i>) _____	623
The European Court of Human Rights and the National Courts: Short Comparative Study (<i>Bianca Selejan-Guțan</i>) _____	633
The Horizontal Effects of the Convention (<i>Josep Casadevall</i>) _____	647
State's Positive Obligations in the Event of a "Conflict" between Different Civil Rights Equally Protected by the Convention (<i>Beatrice Ramașcanu</i>) _____	653
The Scope of Freedom of Expression as Against the Rise of Extremism in Europe: How Does the Court Reply? (<i>Dean Spielmann, Patrick Titiun</i>) _____	686
The Genesis of the Pilot Judgement <i>Maria Atanasiu and Others v. Romania</i> (<i>Santiago Quesada</i>) _____	694
The Case-Law of the European Court of Human Rights regarding Access to Data Stored by the Secret Services (<i>Roxana Rizoiu</i>) _____	706
Detention Conditions and the European Court of Human Rights (<i>Isabelle Berro-Lefèvre</i>) _____	715
Beyond Deprivation of Liberty (<i>Johannes Silvis</i>) _____	725
Prohibition of Retrospective Effect of Unpredictable Jurisprudential Interpretation <i>in malam partem</i> (<i>Ovidiu Predescu, Mihail Udroi</i>) _____	733
The Public Prosecutor: the Duty to Respect, Protect and Uphold Human Rights (<i>Egbert Myjer</i>) _____	742
The Romanian Citizen between Strasbourg and Luxembourg (<i>Simina Tănăsescu</i>) _____	753
Protection by the Court of Justice of the European Union of the Rights Conferred by EU Law. The Special Case of the Responses to Questions Sent by the Courts of the Member States (<i>Camelia Toader</i>) _____	768

CRIMINAL LAW

Novelty and Continuity in the Regulation of Certain Criminal Law Concepts (<i>Constantin Mitrache</i>) _____	795
Theft Offences in the New Criminal Code: Differences from the Current Regulation (<i>Valerian Cioclei</i>) _____	804
Developments in the Methods for Identification According to External Features (<i>Emilian Stancu</i>) _____	810

PUBLIC LAW

Reception of the Case-Law of European Court of Human Rights through Constitutional Review (<i>Tudorel Toader, Marieta Safta</i>) _____	817
The Superior Council of Magistracy <i>propter</i> Public Ministry: <i>erga omnes</i> or <i>intuitu personae</i> ? (<i>Corneliu-Liviu Popescu</i>) _____	827
Representation of Romania to the European Council: Some Reflections (<i>Dana Apostol Tofan</i>) _____	856
Political Parties – a Manifestation of Freedom of Association in a Democratic Society Enshrined in the National Constitutions. The Legal Regime of the Name and “Signs” Used by Political Parties. The Romanian Experience (<i>Lucian Mihai, Laura Andrei</i>) _____	879
The Compulsory Jurisdiction of the International Court of Justice: Advantages and Risks for a Possible Recognition by Romania. Lessons Learned from the “ <i>Maritime Delimitation in the Black Sea</i> ” Case (<i>Bogdan Aurescu</i>) _____	888
The Role of Formalism in the Evolution of the Law (<i>Emil Molcuț</i>) _____	901
The Essential Elements of Contracts in Roman Law (<i>Dan Oancea</i>) _____	907

Table des matières

HOMMAGES

Dédié à l'enseignement juridique supérieur, à la recherche scientifique et à la défense des droits de l'homme (<i>Constantin Mitrache</i>) _____	3
Un civiliste à la Cour européenne des droits de l'homme (<i>Jean-Paul Costa</i>) _____	6
Deux souvenirs, un hommage en miniature (<i>Nicolae Volonciu</i>) _____	10
A titre d'hommage (<i>Flavius Antoniu Baias</i>) _____	13
Hommage à mon Professeur (<i>Ligia Cătuna</i>) _____	20

DROIT PRIVE

Le nouveau Code civil entre le droit commun et le droit privé commun (<i>Marian Nicolae</i>) _____	29
Atteintes à la vie privée dans le nouveau Code civil (<i>Bogdan Cristea</i>) _____	113
Considérations sur le droit à l'image sur les biens (<i>Ovidiu Ungureanu, Cornelia Munteanu</i>) _____	141
Le régime juridique des biens acquis par les concubins <i>versus</i> la communauté légale des biens des époux (<i>Cristina Nicolescu</i>) _____	152
Le droit légal de passage et la servitude de passage (<i>Eugen Chelaru</i>) _____	162
L'obligation de bornage dans le nouveau Code civil (<i>Pavel Perju</i>) _____	180
Certaines considérations sur la Loi n° 165/2013 sur les mesures de finalisation du processus de restitution, en nature ou par équivalent, des immeubles pris abusivement dans la période du régime communiste en Roumanie (<i>Eugenia Marin</i>) _____	192
La transmission de la possession de la succession ou de la saisine (<i>Dan Chirică</i>) _____	212
L'effet particulier de la représentation successorale dans le nouveau Code civil (<i>Radu-Romeo Popescu</i>) _____	231
Considérations sur l'applicabilité de l'adaptation du contrat en cas de dol (<i>George-Alexandru Ilie</i>) _____	243
La lésion – de zéro à l'infini (<i>Paul Vasilescu</i>) _____	255

Corrélation des différentes formes de responsabilité civile contractuelle, dans les conditions du nouveau Code civil (<i>Stanciu D. Cărpenaru</i>) _____	265
Le « <i>tort of negligence</i> » en droit anglais (<i>Aladar Sebeni</i>) _____	278
Discussion sur l'obligation <i>in solidum</i> dans le contexte du nouveau Code civil (<i>Adriana Almășan</i>) _____	293
Le paiement de l'indu dans le nouveau Code civil (<i>Liviu Pop</i>) _____	307
De l'évaluation judiciaire des dommages-intérêts (<i>Cristina Zamșa</i>) _____	328
Aspects relatifs à la clause pénale conformément aux dispositions du nouveau Code civil (<i>Smaranda Angheni</i>) _____	340
Modes d'opération de la résolution et mécanisme de la déclaration unilatérale de résolution (<i>Valeriu Stoica</i>) _____	353
La vente avec clause de réserve de la propriété (<i>Răzvan Dincă</i>) _____	365
Considérations de droit comparé sur la transmission, la transformation et l'extinction de l'hypothèque immobilière (<i>Bogdan Vișinoiu</i>) _____	384
Une nouvelle victime du Code civil: le droit de rétention (<i>Bogdan Dumitrache</i>) _____	419
Les règles conflictuelles dans la réglementation du nouveau Code civil (<i>Claudiu-Paul Buglea</i>) _____	443
Etablissement de la compétence de droit international privé dans les litiges portant sur l'exploitation des sièges secondaires selon l'article 5 paragraphe 5 du Règlement (CE) n° 44/2001 (<i>Andreea-Teodora Stănescu, Șerban-Alexandru Stănescu</i>) _____	453
Une théorie du chaos en Droit des affaires (<i>Gheorghe Piperea</i>) _____	461
Certains aspects relatifs à la demande d'appel et ses effets (<i>Viorel Mihai Ciobanu</i>) _____	478
Certaines questions de procédure civile en matière de l'action en revendication (<i>Gabriel Boroi</i>) _____	494
Le recours sur un point de droit dans le nouveau Code de procédure civile (<i>Traian-Cornel Briciu</i>) _____	502
La procédure de l'inscription des droits acquis par usucapion à la lumière du nouveau Code de procédure civile (<i>Claudiu Constantin Dinu</i>) _____	516
De la perspective du juge sur l'affaire portée devant lui (<i>Alexandru Bleoancă</i>) _____	526
L'insertion professionnelle. Orientations, perspectives et attentes (<i>Claudia Ana (Moarcăș) Costea</i>) _____	536

Le contrat de travail à durée déterminée – une exception peut-elle devenir une règle? (<i>Luminița Dima</i>) _____	557
--	-----

DROITS DE L'HOMME

Perspectives des droits de l'homme au XXI ^e siècle (<i>Ioan Muraru</i>) _____	575
Le revirement de jurisprudence de la Cour européenne des droits de l'homme (<i>Ion Deleanu</i>) _____	579
La Cour européenne des droits de l'homme ou la Cour européenne des droits de l'Etat? (<i>Monica Livescu</i>) _____	605
Dialogue (s) entre la Cour de Strasbourg et les juridictions nationales comme dialogue réciproque: une note (<i>Luis López Guerra</i>) _____	623
La Cour européenne des droits de l'homme et les juridictions nationales: brève approche comparative (<i>Bianca Selejan-Guțan</i>) _____	633
Les effets horizontaux de la Convention (<i>Josep Casadevall</i>) _____	647
Obligations positives de l'Etat dans l'hypothèse d'un «conflit» entre divers droits de nature civile également protégés par la Convention (<i>Beatrice Ramașcanu</i>) _____	653
L'étendue de la liberté d'expression face à la montée des extrémismes en Europe: quelles sont les réponses de la Cour? (<i>Dean Spielmann, Patrick Titiun</i>) _____	686
La genèse de l'arrêt pilote <i>Maria Atanasiu et autres contre la Roumanie</i> (<i>Santiago Quesada</i>) _____	694
La jurisprudence de la Cour européenne des droits de l'homme en matière d'accès aux données stockées par les services secrets (<i>Roxana Rizoiu</i>) _____	706
Les conditions de vie en détention et la CEDH (<i>Isabelle Berro-Lefèvre</i>) _____	715
Au-delà de la privation de liberté (<i>Johannes Silvis</i>) _____	725
L'interdiction de l'effet rétroactif de l'interprétation jurisprudentielle imprévisible <i>in malam partem</i> (<i>Ovidiu Predescu, Mihail Udroi</i>) _____	733
Le procureur: l'obligation de respecter, protéger et soutenir les droits de l'homme (<i>Egbert Myjer</i>) _____	742
Le citoyen roumain entre Strasbourg et Luxembourg (<i>Simina Tănăsescu</i>) _____	753
Protection par la Cour de justice de l'Union européenne des droits conférés par le droit de l'Union européenne. Le cas particulier des réponses aux questions préjudicielles (<i>Camelia Toader</i>) _____	768

DROIT PENAL

Nouveauté et continuité dans la réglementation de certaines notions de droit pénal (<i>Constantin Mitrache</i>) _____	795
Les infractions de vol dans le nouveau Code pénal – différences par rapport à la réglementation actuelle (<i>Valerian Cioclei</i>) _____	804
Evolutions concernant les méthodes d'identification des personnes selon les signalements externes (<i>Emilian Stancu</i>) _____	810

DROIT PUBLIC

Réception de la jurisprudence de la Cour européenne des droits de l'homme par l'intermédiaire du contrôle de constitutionnalité (<i>Tudorel Toader, Marieta Safta</i>) _____	817
Conseil Supérieur de la Magistrature <i>propter</i> Ministère Public: <i>erga omnes</i> ou <i>intuitu personae</i> ? (<i>Corneliu-Liviu Popescu</i>) _____	827
Le représentant de la Roumanie au Conseil européen. Certaines réflexions (<i>Dana Apostol Tofan</i>) _____	856
Les partis politiques – expression de la liberté d'association dans une société démocratique consacrée par les constitutions nationales. Le régime juridique du nom et de «signes» utilisés par les partis politiques. L'expérience roumaine (<i>Lucian Mihai, Laura Andrei</i>) _____	879
La juridiction obligatoire de la Cour internationale de justice: avantages et risques d'une possible reconnaissance par la Roumanie. Leçons apprises dans l'Affaire « <i>Délimitation maritime en Mer Noire</i> » (<i>Bogdan Aurescu</i>) _____	888
Le rôle du formalisme dans le domaine du droit (<i>Emil Molcuț</i>) _____	901
Eléments essentiels des contrats en droit romain (<i>Dan Oancea</i>) _____	907